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Tisztelt Képviselő Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdésében foglaltak
szerint a nemzeti fejlesztési miniszterhez intézett „Mekkora költségvetési forrás t
kívánnak fordítani energetikai cégek vásárlására?” című K/8492. számú írásbeli kérdésér e
- feladatkörömben eljárva - az alábbi választ adom.

2010 után a Kormány az energiapolitika területén is alapvető változásokat eszközölt .
Ezen intézkedések sorába illeszthető be, hogy újra érdekeltséget szereztünk a MOL-
ban, a földgáztárolók megvásárlása, a nagykereskedelmi földgázbehozatal állami
ellenőrzés alá vonása, az új földgázszállítási útvonalak kialakítása, egye s

földgázelosztó és -kereskedelmi cégek állami kézbe vétele, valamint a paksi bővítés
is. A 2010 után meghozott kormányzati döntések lehet őséget nyitottak a
rezsicsökkentés megindítására és biztosították annak fenntarthatóságát . A kedvező
lakossági hatásain túlmutatóan a rezsicsökkentés megjelent a gazdaság i
növekedésben, az állami adóbevételekben, valamint a csökkenő inflációban .

Gazdaságilag és társadalmilag is csak akkor lehet er ős egy nemzetállam, ha a kritikus
infrastruktúrák nemzeti ellenőrzés alatt állnak, így tudja ugyanis garantálni a z
ellátásbiztonságot az állam . Az olcsó áram az elkövetkez ő időszakban alapvetően

fogja meghatározni az államok versenyképességét, így Magyarországnak arra kel l
törekednie, hogy mind a lakosság, mind az ipar olcsón jusson hozzá villamos
energiához .
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A rezsicsökkentés gazdasági és társadalmi eredményeinek láttán valóba n

mérlegelendő, hogy megfelelő feltételek esetén folytatassa-e a Kormány az

energetikai képességek nemzeti tulajdonba vételére irányuló törekvését . Jelen

pillanatban nincs arról hivatalos döntés, hogy pontosan melyik cégek, mikor és

mekkora összegért kerülnek állami tulajdonba. A Kormány minden ilyen előtte álló

lehetőséget komolyan mérlegel .

Biztosíthatom, hogy amennyiben az állam egy energiaipari vállalkozásban

érdekeltséget szerez, úgy az adott társaság megvásárlásának részleteir ől - így többe k

között a vételárról - hitelt érdeml ően tájékoztatom, amennyiben abban a fele k

hivatalosan is megállapodtak . Ugyanakkor írásbeli kérdésében lefektetett érvelés e

nem világos, ugyanis meglátásom szerint a közpénzek elköltésének átláthatóság i

szabályait nem csorbítja semmilyen formában egy olyan üzlet - vagy vásárlás - ,

amely még meg sem történt .

Képviselőtársam a nem állami energetikai cégekben való tulajdonszerzés ügyét

feltétlen összeköti a költségvetés kiadásainak kérdésével. Tájékoztatom, hogy az

elmúlt időszakban két energetikai cég került állami tulajdonba . Amíg a FŐGÁZ Zrt .

a Magyar Fejlesztési Bank Zrt., addig a GDF Suez Energia Magyarország Zrt . a

FŐGÁZ Zrt. tulajdonába került. Az MFB Zrt. és a FŐGÁZ Zrt. sem része a

költségvetésnek, mindkét vállalat önálló gazdálkodással rendelkezik . Az MFB Zrt . és

a FŐGÁZ Zrt. egyaránt a központi költségvetés tőkejuttatása nélkül, hosszú távú

befektetésként vásároltak meg energetikai cégeket . Mind a FŐGÁZ Csoport, mind az

MFB Csoport várhatóan többmilliárd forintos adózás utáni nyereséggel zárja a 2015 -

ös évet, így a közösségi vagyon gyarapításához ezek a cégek egyértelműen

hozzájárultak .

Második kérdésével kapcsolatban tájékoztatom, hogy nem követem a sajtó témával

kapcsolatos tudósításait, így arról nincs információm, hogy milyen számok forogna k

az újságokban.
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Tisztelt Elnök Úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014 . (II. 24.) OGY határozat 2 .
melléklet 43 . pontjában foglaltak megvalósulása érdekében mellékelten megküldöm
dr. Tóth Bertalan (MSZP) országgyűlési képviselő „Mekkora költségvetési forrás t
kívánnak fordítani energetikai cégek vásárlására?” című, K/8492. számú írásbeli választ
igénylő kérdésére adott válaszomat .

Tisztelettel :

1055 Budapest, Kossuth Lajos tér 1—3 Telefon (06 1) 795 3079 Fax : (06 1) 795 0462


	page 1
	page 2
	page 3

